
 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door de heer W. Koks van 

de SP, mevrouw K. van Doessen van D’66, de heer A. Sijbolts van Stad en 

Ommeland en de heer G. Kelder van de Partij voor de Dieren, gestelde 

schriftelijke vragen ex art. 41 RvO over enkele kwesties in Lewenborg. De 

brief van de vragenstellers treft u als bijlage aan. Hieronder gaan we specifiek 

in op de gestelde vragen.  

 

1. De Oude Bieb is sinds een aantal jaren een, vooral op vrijwillige inzet 

draaiende ontmoetingsplek in het hart van de wijk. Er worden 

activerende werkzaamheden ondernomen die sociaal isolement 

doorbreken en een steun in de rug vormen van wijkbewoners die zich 

willen inzetten voor hun wijk. Het pand is tot 1 juli 2019 ter 

beschikking gesteld door Lefier die daarna het terrein wil 

herontwikkelen. 

- Is het college het met ons eens dat de Oude Bieb een waardevolle 

en onmisbare functie vervuld in het versterken van de sociale 

infrastructuur in Lewenborg? Zo nee, waarom niet? Zo ja, wat 

gaat het college doen in de realisatie van een nieuw onderkomen? 

Zijn er concrete perspectieven en zo ja welke? 

- De Oude Bieb draait met name op vrijwillige inzet en krijgt een 

bijdrage in de exploitatie uit gemeentelijke middelen. Deze 

middelen worden telkenmale voor een korte periode beschikbaar 

gesteld en dat levert permanente onzekerheid op voor de stichting. 

Is het college bereid de exploitatiebijdrage voor een langere 

periode, vergelijkbaar met andere door de gemeente gefinancierde 
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welzijnsaccommodaties en/of wijkbedrijven beschikbaar te stellen 

en zo ja op welke termijn? Zo nee, waarom niet? 

 

Ja, de Oude Bieb vervult een belangrijke rol. De huiskamer vormt samen met 

de kringloopwinkel en overige activiteiten van de Oude Bieb een 

laagdrempelige voorziening. Zij bereikt een doelgroep die voor een groot deel 

in isolement leeft met een beperkt of geen sociaal netwerk en die niet bereikt 

wordt door andere voorzieningen in Lewenborg.  

Ook is de Oude Bieb recentelijk, gezamenlijk met o.a. de organisatie Samen 

Beter, een proeftuin gestart die zich richt op het bevorderen van de 

gezondheid en daarbij zoekt en experimenteert met nieuwe werkwijzen en 

nieuwe samenwerkingsverbanden.    

 

Er zijn dit jaar gezamenlijk met de Oude Bieb en overige betrokken partijen 

diverse locaties verkend, die in aanmerking zouden kunnen komen voor 

alternatieve huisvesting voor de Oude Bieb. Initiatiefnemer hiervoor is de 

Oude Bieb. De Oude Bieb is zelf verantwoordelijk voor het zoeken naar een 

alternatieve locatie en het College wil waar mogelijk dit ondersteunen en 

(financieel) faciliteren. Het vinden van een alternatieve locatie is geen 

eenvoudige opgave. Er zijn nauwelijks leegstaande panden beschikbaar in 

Lewenborg met een betaalbare huur. Er zijn nu een aantal potentiële opties 

die de komende periode nader verkend worden. Er is echter nog geen 

concreet perspectief, maar de verwachting is dat voor 1 januari 2019 helder is 

of er wel of niet een locatie beschikbaar is. 

 

De Oude Bieb ontvangt vanuit de gemeente geen exploitatiebijdrage. Op 

basis van het huidige beleid is het niet mogelijk om voor een langere periode 

een exploitatiebijdrage te verstrekken aan de Oude Bieb. De afgelopen jaren 

heeft De Oude Bieb eenmalig een startsubsidie ontvangen vanuit 

armoedebudget en jaarlijks een incidentele bijdrage deels vanuit 

participatiebudget en deels vanuit gebiedsbudget. Dit geldt ook voor 2019. 

Daarnaast realiseert de Oude Bieb eigen inkomsten uit de kringloopwinkel en 

bijdragen van fondsen. Het college realiseert zich dat dit voor de Oude Bieb 

leidt tot een permanente onzekerheid en dat financiering voor een langere 

periode wenselijk zou zijn. De huidige uitgangspunten van het armoede- en 

accommodatiebeleid bieden inhoudelijk echter geen ruimte om hierover 

afspraken te maken. In 2019 worden de uitgangspunten bepaald voor het 

nieuwe armoedebeleid. Dit biedt kansen om concrete uitgangspunten op te 

nemen op basis waarvan, mits er ook een meerjarig plan van de Oude Bieb 

ligt, er afspraken kunnen worden gemaakt over financiering voor een langere 

periode. 

 

2. Bijdragen aan het op orde houden van de openbare ruimte is een 

belangrijke activiteit die vanuit Golvend Lewenborg in de vorm van 

o.a. milieustraten wordt georganiseerd. Van “Schoon dankzij mij” 

krijgen bewoners te horen dat er slechts voor een milieustraat per 

jaar ruimte is in de planning. Bewoners willen op meerdere plekken 

per jaar dergelijke opruimacties organiseren. Het college heeft in de 

raadscommissie B&V toegezegd dat wijken onbeperkt gebruik kunnen 

maken van milieustraten. Hoe rijmt het college deze uitspraak met de 

reactie van “Schoon dankzij mij”. Is het college bereid haar 

toezegging op korte termijn gestand te doen? 
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Ja, wij gaan ruimhartig om met het faciliteren van milieustraten in de wijken, 

zoals ook aan uw raad is toegezegd. Dat wij dat ook doen blijkt uit het feit dat 

alle binnengekomen verzoeken voor het faciliteren van een milieustraat tot nu 

toe zijn ingewilligd, zodra er aan een aantal randvoorwaarden is voldaan.  

De belangrijkste voorwaarden zijn dat er een participatie activiteit is 

gekoppeld en dat er voldoende animo is voor deelname aan de milieustraat. 

Het beschikbare budget is vooralsnog voldoende gebleken om alle 

milieustraten te faciliteren. Sinds 2016 zijn in samenwerking met Golvend 

Lewenborg vier milieustraten gerealiseerd. Dit jaar is er in samenwerking met 

Golvend Lewenborg een milieustraat gerealiseerd in juni en op 24 

november a.s. wordt er weer een georganiseerd voor 617 huishoudens in 

Lewenborg. Ook in andere wijken zoals Korrewegwijk, Beijum, 

Kostverloren/Schildersbuurt en Vinkhuizen zijn meerdere milieustraten per 

jaar uitgevoerd. 

De meeste bewoners zijn op zaterdagen het beste in de gelegenheid om 

grofvuil naar een milieustraat te brengen, daarom vinden milieustraten op dit 

moment meestal op een zaterdag plaats. Per zaterdag kan maximaal één 

milieustraat worden gefaciliteerd. Een van de verzoeken van Golvend 

Lewenborg paste daardoor helaas niet meer in de planning. In die gevallen 

proberen wij om een milieustraat op een andere dag te faciliteren. In het geval 

van Golvend Lewenborg is de communicatie daarover niet goed verlopen, 

waardoor er dit jaar geen derde milieustraat georganiseerd is/kon worden.  

We zullen er in de toekomst alert op zijn, dat dit niet weer voorkomt. 

 

3. De bewonersorganisatie heeft onder bewoners de verkeersknelpunten 

geïnventariseerd en een top drie met oplossingen gepresenteerd op de 

hoorzitting van de raad van 23 mei 2017. Het zijn: 

- Drukte, hard rijden, onoverzichtelijkheid en parkeerchaos rond de 

drie basisscholen in de wijk; 

- Sloep voor het winkelcentrum is doodlopend, bussen en 

vrachtwagens nemen deze afslag en komen vervolgens vast te 

zitten; 

- Bij het winkelcentrum, Lijzijde, rijden auto’s en bromfietsers op 

deze lange straat erg hard, op het zebrapad overstekende 

voetgangers krijgen geen voorrang. 

De knelpunten staan niet op de gemeentelijke lijst. Toen deze is vastgesteld 

heeft het college de toezegging gedaan dat kleinere knelpunten mogelijk uit 

het wijkbudget gerealiseerd worden. De bewonersorganisatie constateert dat 

van gemeente zijde geen actie wordt ondernomen om deze knelpunten op te 

lossen.  

Is het college bekend met deze knelpunten? Zo nee, is het college bereid 

samen met de bewonersorganisatie aan een oplossing te werken? Zo ja, welke 

en wanneer worden deze gerealiseerd. 

 

Ja, het college is bekend met de door u benoemde verkeersknelpunten. In de 

speciale hoorzitting met de raad van 23 mei 2017 hebben de wijkverenigingen 

deze knelpunten kunnen toelichten. Dit is voor ons, naast de  
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verkeersongevallencijfers en de meldingen die wij dagelijks van bewoners en 

weggebruikers binnenkrijgen, een belangrijke bron van informatie. In de 

afgelopen periode heeft een verkeerskundige de maandelijkse 

bewonersbijeenkomsten van Golvend Lewenborg bijgewoond om 

verkeerskundige vragen van bewoners direct te kunnen beantwoorden. Op 

basis hiervan is een aantal vragen direct omgezet in acties en zijn er kleine 

verkeersmaatregelen gerealiseerd. Het vervolg van onze aanpak 

verkeersveiligheid is dat wij drie sporen hebben ontwikkeld en nog aan het 

door ontwikkelen zijn. Uw raad is hierover per brief geïnformeerd (6840688 

d.d. 21 maart 2018 over aanpak verkeersveiligheid). 

Op basis van alle informatiebronnen hebben wij ten aanzien van de 

verkeersveiligheid in Lewenborg de volgende knelpunten geformuleerd: 

 

1. Lijzijde: nabij winkelcentrum zorgen om verkeersveiligheid, snelheid en 

oversteekbaarheid; 

2. Anker (Kompas): onveiligheidsgevoel nabij school 

3. Vaargeul: bij school veel foutparkeren en spookrijden tijdens 

schoolspits. Zorgen om verkeersveiligheid kinderen 

4. Loefzijde: Nabij Swoaistee verzoek aanleggen VOP voor betere 

oversteekbaarheid en instellen woonerf. 

5. Sloep: bussen en vrachtwagens rijden incidenteel deze straat in waar ze 

niet hoeven te zijn en rijden zich vast. Gevaarlijke verkeersbewegingen. 

 

Deze knelpunten zijn allen onder spoor 2 op onze lijst aanpak 

verkeersveiligheid gezet. Dat betekent dat hier geen urgente maatregelen 

vanuit objectieve verkeersonveiligheid genomen gaan worden, maar dat we 

de komende maanden gaan onderzoeken of we met kleine maatregelen (bij 

voorkeur gedragsmaatregelen) samen met gebiedsteam en bewoners een 

verkeersveiliger situatie kunnen maken. 

We zijn met de genoemde verkeerssituaties aan de slag gegaan en er zijn ook 

al acties uitgevoerd, onder andere in overleg met scholen. Op een aantal 

situaties gaan we acties uitvoeren in afstemming met bewoners en het 

gebiedsteam. Voor de uitvoering van de aanpak van de locaties uit spoor 2 is 

aanvullend budget beschikbaar. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

de burgemeester,     de secretaris, 

Peter den Oudsten     Peter Teesink 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 


